
Protokół  Nr XXXVI/17
z nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej Orzesze

w dniu 3 sierpnia 2017r.

XXXVI Sesji przewodniczył Pan Jan Mach – Przewodniczący Rady Miejskiej Orzesze.

Na Sesji podjęto Uchwały Nr XXXVI/423-425/17.

1.Otwarcie Sesji
Przewodniczący Rady powitał wszystkich radnych i gości.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  sali  jest  12  radnych,  co  stanowi  kworum
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Na protokolanta powołał Marzenę Nowak.

Przewodniczący powołał również:
 sekretarza obrad – proponując kandydaturę p.Bartłomieja Marek,
 Komisję  Uchwał  i  Wniosków  –  proponując  kandydatury  p.Eugeniusza  Buchalik  oraz

p.Rajmunda Gazda.

Jako Przewodniczącego Komisji wskazano Radnego Rajmunda Gazda.

Powyższe kandydatury poddano pod głosowanie i przyjęto je przy 11 gł. „za” (1 osoba nie wzięła
udziału w głosowaniu).

2.Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad
Nie zgłoszono żadnych uwag dotyczących zmiany porządku obrad.

Z-ca  Burmistrza  wyjaśniła,  że  potrzeba  zwołania  sesji  nadzwyczajnej  wynikała  z  konieczności
ogłoszenia  przetargu  na  dostawę  produktów  żywnościowych  na  potrzeby  wyżywienia  dzieci
w przedszkolach. Omówiła również projekt unijny dla przedszkoli, do którego przystąpiła Gmina
Orzesze – informacja zamieszczona została w załączniku Nr 1 do protokołu. 

Na posiedzenie przybyła Radna Teresa Potysz – 13 osób obecnych na sali.

3.Podjęcie uchwał w sprawie:
 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030
 zmian w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok

Skarbnik p.Iwona Burszka omówiła projekty uchwał, co zamieszczone jest w załączniku Nr 2 do
protokołu.

W związku z pytaniem Z-ca Burmistrza wyjaśniła,  że projekt unijny dedykowany jest  tylko na
nowe  oddziały  przedszkolne,  które  można  było  stworzyć  jedynie  w  Przedszkolu  Nr  2  gdzie
wykorzystano  na  ten  cel  pomieszczenie  z  którego  wyprowadzono  filię  biblioteki  oraz
w  Przedszkolu  Nr  6  gdzie  wykwaterowano  lokatorów  z  mieszkań,  które  zaadaptowano  na  te
dodatkowe oddziały.
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Uchwała po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków w sprawie zmiany
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Orzesze na lata 2017-2030 została przyjęta przy 13 gł.
„za” - jednogłośnie.

Uchwała po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków w sprawie zmian
w budżecie Miasta Orzesze na 2017 rok została przyjęta przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.

Z-ca  Burmistrza  poinformowała,  że  miasto  ubiega  się  o  kolejne  dofinansowania  związane
z  działaniami  oświatowymi,  a  dotyczące  szkół  podstawowych  oraz  dzieci  niepełnosprawnych
uczęszczających do przedszkoli. 

 zmiany uchwały Nr IV/33/15 z dnia 22 stycznia 2015r. 
Naczelnik  Wydziału  Budownictwa,  Geodezji  i  Gospodarki Nieruchomościami  wyjaśnił,  że  przy
pisaniu powierzchni działki w podejmowanej w roku 2015 uchwale wystąpił błąd pisarski, który
musi  być  skorygowany  w  drodze  uchwały.  Poinformował,  że  chodzi  o  teren  części  boiska
piłkarskiego, który jest własnością Skarbu Państwa a gmina stara się o jego przejęcie w drodze
darowizny. 

Uchwała po odczytaniu przez Przewodniczącego Komisji Uchwał i Wniosków w sprawie zmiany
uchwały Nr IV/33/15 z dnia 22 stycznia 2015r. została przyjęta przy 13 gł. „za” – jednogłośnie.

4.Zapytania i wolne wnioski
1/  Przewodniczący przedstawił:

 zawiadomienie  o  przystąpieniu  do  opracowania  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dla terenu położonego w Orzeszu dla sołectwa Mościska i części sołectwa
Gardawice,

 informację  dotyczącą  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dla  terenu
położonego  w  Orzeszu  wraz  z  sołectwem  Zawiść  oraz  w  obrębie  Gardawice  a  także
w sołectwie Zawada (Urbasówka),

 pismo  mieszkańca  Orzesza  odnoszące  się  do  podjętych  przez  Radę  uchwał  w  sprawie
zmiany patronów ulic w ramach ustawy o dekomunizacji,

 zawiadomienia Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego o wszczęciu postępowania nadzorczego
w sprawie stwierdzenia nieważności uchwał podjętych przez Radę dotyczących nazw ulic
Armii Ludowej oraz gen.Ziętka.

2/ Burmistrz poinformował, że przez Starostwo Powiatowe w Pszczynie został poproszony o udział
w spotkaniu w sprawie KWK Krupiński, w którym wzięli również udział przedstawiciele Spółki
Silesian Coal. Przedstawił, że po spotkaniu padła propozycja przeprowadzenia kolejnych rozmów
z udziałem Spółki Silesian Coal, na co nie wyraził zgody ze względu na: 

 zawieszone przez Regionalną Dyrekcję Ochrony Środowiska w Katowicach postępowanie
w  sprawie  wydania  decyzji  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  przedsięwzięcia
polegającego na udostępnieniu i zagospodarowaniu złoża węgla kamiennego „Żory-Suszec
1” w granicach projektowanego obszaru górniczego „Orzesze”,

 działania dotyczące przebiegu przez Orzesze Kanału Śląskiego między Odrą a Wisłą.

Radny Eugeniusz Szala stwierdził, że rozmowy powinny być jednak prowadzone, ze względu na to
żeby nie okazało się, że wydobycie pod Orzeszem i tak będzie prowadzone a Spółka swoją siedzibę
zarejestruje w innym mieście i Orzesze z tego powodu zostanie pozbawione wpływów do budżetu
miasta. 
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Radny Janusz Zgoł zwrócił uwagę, że mieszkańcy Zgonia, Królówki i Woszczyc czekają na rozwój
wydarzeń licząc, że wydobycie pod Orzeszem w przedstawianej formie nie będzie prowadzone.

Przewodniczący zwrócił się do Burmistrza o informowanie o wszystkich działaniach dotyczących
postępowania w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia
polegającego  na  udostępnieniu  i  zagospodarowaniu  złoża  węgla  kamiennego  „Żory-Suszec  1”
w granicach projektowanego obszaru górniczego „Orzesze”.

3/ Burmistrz poinformował, że:
 do końca lata zostaną zakończone wszystkie zaplanowane na 2017 rok remonty dróg,
 przygotowywane  jest  wyjaśnienie  dotyczące  podwyżki  stawki  za  odbiór

i  zagospodarowanie  odpadów  komunalnych,  ze  względu  na  wpisy  mieszkańców  na
Facebooku Gazety Orzeskiej.

4/  Radny  Eugeniusz  Szala  podziękował,  za  umożliwienie  zorganizowania  Stowarzyszeniu
im.Franciszka Stuska półkolonii dla dzieci. Stwierdził, że w półkoloniach brały udział dzieci nie
tylko z Jaśkowic.

Burmistrz zarówno Stowarzyszeniu im.Franciszka Stuska jak również pozostałym podziękował za
zagospodarowanie dzieciom i młodzieży wakacyjnego czasu wolnego.

5/ Radny Eugeniusz Buchalik poinformował, że Komisja Kultury,  Oświaty, Turystyki, Rekreacji
i  Sportu zaakceptowała zaproponowaną przez Burmistrza treść dodatkowej tablicy,  która będzie
umieszczona na Pasternioku przy tablicy ze znakiem Polski Walczącej  celem wyjaśnienia jakie
wydarzenie upamiętnia i w związku z jakimi okolicznościami została ufundowana.

6/  Burmistrz  podziękował  wszystkim  osobom,  które  zaangażowały  się  w  zabezpieczenie  oraz
zorganizowanie atrakcji w trakcie Tour de Pologne.

5.Zamknięcie Sesji
 
W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął
XXXVI nadzwyczajną Sesję Rady Miejskiej Orzesze, dziękując wszystkim za przybycie. 
 

Sesja trwała od godz. 14,30 do godz. 15,45.

           Przewodniczący
     Protokołowała Rady Miejskiej

mgr Marzena Nowak          mgr inż. Jan Mach
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Radni obecni na Sesji:

1. Bańczyk Józef 
2. Bortlik Grażyna 
3. Buchalik Eugeniusz
4. Gazda Rajmund
5. Mach Jan 
6. Marek Bartłomiej 
7. Matuszczyk Grażyna
8. Mrowiec Damian
9. Potysz Teresa
10. Spendel Jan 
11. Szala Eugeniusz
12. Szola Piotr
13. Zgoł Janusz

Radni nieobecni:
-  Kiecka Damian
-  Tabacki Aleksander

W Sesji wzięli również udział:

 p.Mirosław Blaski - Burmistrz Miasta
 p.Sylwia Krawczyk - Z-ca Burmistrza Miasta
 p.Iwona Burszka - Skarbnik Miasta
 p.Maciej Bany - Naczelnik Wydziału UM
 Radca Prawny
 przedstawiciele prasy

Orzesze, dnia 10.08.2017r.
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